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Referat 

Viborg Katedralskole 

Bestyrelsesmøde 
6. juni 2024 
 
UDSENDT DAGSORDEN  

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste bestyrelsesmøde 
2. Orienteringspunkt: 

Siden sidst 
a. HM 
b. Senatsformanden 

3. Drøftelsespunkt: 
Ansøgertal og endelig kapacitet i 1.g 
Bilag A: Ansøgertal og endelig kapacitet 
Bilag B: Ansøgertal for kollegiet 
Bilag C: Statestik over ansøgere til IB 

4. Debatpunkt: 
Det politiske landskab 
Bilag D 

5. Orienterings- og drøftelsespunkt: 
Professionel Kapital og fysisk APV 
Bilag E: Benchmark 
Bilag F: VK’s samlede rapport 

6. Orienteringspunkt: 
Undersøgende tilsyn med trivsel på gymnasiale kostskoler 
Bilag G: Brev om tilsyn fra Undervisningsministeriet 
Bilag H: VK’s redegørelse 

7. Drøftelsespunkt: 
Bygningsjubilæet i 2026 

8. Beslutningspunkt: 
Budgetopfølgning for 2024 
Bilag I 

9. Orienteringspunkt: 
Status på IB 
Bilag J 

10. Kommende bestyrelsesmøder 
• 26. september 2024  
• 4. december 2024 
• 11. marts 2025 (NY) 
• 3. juni 2025 (NY) 
• 9. september 2025 (NY) 
• 4. december 2025 (NY) 

 
11. Evt.  
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Deltagere: Formand Henrik Stubkjær, Jakob Harritz, Stine Bohnstedt, Annette Rasmussen, Ma-
ria Diget Aamann, Kasper Løgstrup, Nora Danvad Fyllgraf, Vibe Edith Nørgaard Svensson, Se-
bastian Midtgaard Villumsen, rektor Helge Markussen, vicerektor Marianne Westergaard og 
økonomichef Lena Mørch Nielsen.  
Afbud: Jens Rohde og Jørgen Eivind Olesen  

 
 
REFERAT 

1. Dagsorden og referatet fra sidste bestyrelsesmøde blev godkendt. Senatets nye formand 
Sebastian Midtgaard Villumsen blev budt velkommen.  
 

2. Siden sidst: 
Helge: 

I. Lego ønsker en IB skole i Vejle og har derfor indgået samarbejde med Rosborg 
Gymnasium. Rosborg Gymnasium har rådført sig med os mht. ansøgningsproce-
duren. Der går rygter om at Novo tilsvarende arbejder for en IB skole i Odense. For 
at blive IB-skole skal man autoriseres af International Baccalaureate Organization 
samt godkendes af det danske Undervisningsministerium.  

II. Valgfagene til Overlund og Houlkær skole er klar.  
III. VK har fået en ny venskabsskole i Italien. 2y har været på besøg i år og ligeledes 

haft genbesøg. Næste år er det ikke en klasse, som skal derned. Der bliver lavet en 
ekstra rejse, som skolens elever kan søge om mulighed for at deltage i. Lederne af 
skoleudvalgene har fortrinsret, men derudover kan interesserede søge. Der er i alt 
24 pladser. Der er fundet de 24 elever, som skal rejse næste skoleår.  

IV. Næste skoleår laver vi et kort forløb i projektledelse for elever, som står i spidsen 
for udvalg og arrangementer. Målet er at give disse elever nogle værktøjer, de kan 
bruge i forbindelse med deres roller. Fx skal de lære at planlægge og afholde mø-
der og arbejdsprocesser, og de vil få nogle værktøjer, som også kan bruges i an-
dre faglige sammenhænge (fx SRP, eksamen mm.). 

V. Skolen har haft besøg af justitsminister Peter Hummelgaard, som blandt andet så 
undervisning i samfundsfag.  

VI. 2e har været jury i årets Malko konkurrence for unge dirigenter. Hele klassen var 
en del af ”unge juryen”, hvor 2 af eleverne var til arrangementet i København, 
mens resten af klassen sad i skolens biograf.   
 

Nora: 
I. Årets Galla har været afholdt, og det var en stor succes. Vejret var godt, og 

mange gæster nød synet af de flotte ankomster og les lanciers i skolegården. Ef-
terfølgende var der fest i en flot pyntet hal. Stor ros til alle for en rigtig god fest. 

II. Der har været afholdt VK-festival for alle skolens elever. Først spillede flere af sko-
lens elevbands, og som afslutning på dagen kom kunstneren Lamin, som i år åb-
ner orange scene på Roskilde festivalen. Lamin og elever lavede den bedste festi-
valstemning.  
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III. Indsatser i skoleåret har blandt andet været renovering af omklædningsrum og 
udarbejdelse af en skærmpolitik.  

IV. Der har været afholdt valg til formandsposten i Senatet. Sebastian blev præsen-
teret som ny senatsformand på årets VK-festival. Tillykke til Sebastian.  

 
 

3. Helge orienterede om årets ansøgertal og kapacitetsfastsættelsen. Udfordringerne blev 
drøftet og taget til efterretning af bestyrelsen.  
På landsplan er STX ansøgertallet til de offentlige kostskoler faldet. Opgørelsen for Viborg 
Katedralskole viser et meget stabilt ansøgertal.  
Opgørelsen over IB ansøgere viser, at der mange forskellige nationaliteter repræsenteret 
på kollegiet.   
 

4. Politisk er der i øjeblikket meget fokus på, at studenterne holder sabbatår efter gymna-
siet. Det benyttes i øjeblikket som argument for, at der går for mange i det almene gym-
nasium. Fx følgende citat fra Dansk Metal: ”Som det er udstukket i allerførste sætning i 
formålsparagraffen, skal gymnasierne ”forberede til videregående uddannelse”. Men 
tallene vidner om, at mange efter tre år på gymnasiet enten ikke er afklarede om, hvad 
de skal lave eller er fagligt i stand til at gennemføre en videregående uddannelse”. Vi 
har kun ældre data fra 2019, men disse tal viser, at 76% af vores studenter er i gang med 
videregående uddannelse to år efter studentereksamen og 85% af vores studenter efter 
tre år. Det er ca. 11% bedre end de nationale tal. Bestyrelsens tilkendegav, at de er godt 
tilfredse med dette, og at det i øvrigt er ganske fornuftigt både for de unge og for sam-
fundet, at de holder sabbatår.  
 

5. Helge orienterede om Professionel Kapital og fysisk APV. Enkelte nedslag i rapporten og 
benchmarken blev drøftet. Helge og repræsentanter fra skolen har været til møde med 
de skoler, som har deltaget i undersøgelsen. Her blev benchmarken vist, og VK er den 
skole med det 2. bedste resultat. Bestyrelsen ønskede tillykke med det meget flotte resul-
tat. Det er besluttet, at der skal arbejdes videre med de punkter, hvor vi er placeret dårli-
gere end gennemsnittet for gymnasier, hvilket er punkterne: manglende motivation hos 
eleverne, støj og uro i timerne og følelsesmæssige krav. Bestyrelsen konkluderede, at 
man er meget tilfredse med resultatet og samtidig enig i valget af de punkter, som der 
skal arbejdes videre med.   
 

6. Helge orienterede om tilsynet med trivslen på de gymnasiale kostskoler. Tilsynet er på 
baggrund af de voldsomme sager, som har været på Herlufsholm Kostskole. Gæsterne 
fra Undervisningsministeriet havde møde med kostlærere, elever og ledelse. De så også 
undervisning på skolen. Tilbagemeldingen på dagen var, at de var meget tilfredse med 
det de så og med den udarbejdede redegørelse. Der vil på baggrund af tilsynet på alle 
de udvalget kostafdelingerne blive udarbejdet en samlet rapport, som vil blive tilsendt 
når den er færdig. Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  
 

7. Projektleder på opgaven er ikke fundet endnu. Punktet udsættes til næste møde. 
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8. Kvartalsregnskabet for 1. kvartal 2024 er som forventet. Prognosen for resten af året er 

usikker, men bedste skøn er ca. 1 mio.kr. i underskud, som skyldes den markant dyrere 
overenskomst end forudsagt i budgettet. Usikkerheden om resultatet skyldes primært de 
forestående renoveringsprojekter, som ikke har været i udbud endnu. Renteindtægterne 
er markant højere end budgetteret og kan betyde et mindre underskud. Den aktuelle 
rentenedsættelse samt de forventede rentenedsættelser kan få betydning for årets re-
sultat. Der har indtil nu ikke været uforudsete udgifter på reserven. Bestyrelsen god-
kendte budgetopfølgningen.  
 

9. Marianne orienterede kort om status på IB. Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  
 

10. Datoerne blev godkendt. 
 

11. Helge takkede på bestyrelsens vegne Nora og Vibe for deres arbejde i bestyrelsen og 
som formand og næstformand for Senatet.  

 
Referent Lena Mørch Nielsen 
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